
Socialudvalget

Til: Social- og boligministeren

Dato: 30. januar 2025

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

SOU alm. del

Samrådsspørgsmål AL
Anerkender ministeren, at det er en udfordring, at private botilbud kan etablere sig uden 
nogen forudgående form for kvalitetskontrol som eksempelvis certificering og autorisation 
af ledelse, idet det svært for kommunerne at gennemskue kvalitets- og kompetenceni-
veauet? Der henvises til artiklerne bragt på dr.dk den 29. januar 2025: ”Antallet af pladser 
på private forsorgshjem er tredoblet: ‘Nogle kan malke systemet’” og ”John boede i lejlig-
hed, mens kommunen dagligt betalte 2.500 kroner for, at han boede på forsorgshjem” 
samt den øvrige dækning af spørgsmålet om profit på botilbud.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Charlotte Broman Mølbæk (SF).

På udvalgets vegne
Nanna W. Gotfredsen
formand
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